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PROTOKÓŁ NR 0012.2.3.2019  
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 19 marca 2019r. 
 
miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14.30 – 17.10 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawy bieżące. 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 

 Odpowiedź na pismo PKP Polskich Kolei Państwowych z Urzędu 
Marszałkowskiego dotyczące budowy połączenia kolejowego do 
Jastrzębia-Zdroju, 

 Odpowiedź na pismo Zastępcy Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój z 
Urzędu Marszałkowskiego dotyczące odtworzenia połączenia 
kolejowego Jastrzębia-Zdroju z Katowicami. 
 

4. Strefa ekonomiczna.  
5. Wolne głosy i wnioski. 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 19 lutego 2019r. 
7. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik, powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3. 
Sprawy bieżące:  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 



2 
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2019 rok, 
 

Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Kiedy będzie wykonany wiadukt podnoszony? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Na Bziu? 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Tak. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
W przyszłym roku, bo tam właściwie projektowanie jest już zakończone, procedura 
ZRID jest już przeprowadzona, wykupy gruntów następują i jest kwestia tego, że 
spółka musi przekazać pieniądze i realizujemy.  Dogadujemy szczegóły, czy spółka 
to robi, ale raczej chcą, żebyśmy to robili. Przygotowujemy dokumentację 
przetargową. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Czyli, będzie to w podobnej technologii i do podobnego poziomu? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Podniesienie tego jest konieczne, ze względu na przepustowość torów i tam są 
podnoszone cały czas torowiska. Jest to jedyny dojazd do spółki, do kopalń 
„Pniówek”, „Zofiówka”,  „Borynia” i „JAS-MOS”. 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Może już zasygnalizuję, że będzie jeszcze autopoprawka dotycząca dwóch 
inwestycji. Jedna, to oddymiane w PP 18 i tutaj będziemy musieli dołożyć ok.220 
tys. zł. Druga rzecz związana z wyczynami kibiców na przedostatnim meczu                           
i wydarzeniami, które tam były. PZPN żeby nie zamknąć stadionu nakazał nam 
ogrodzić teren parkingu… 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Od strony wjazdu poprzez wydzielenie strefy bezpiecznej. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Jaki to jest koszt? 
 
Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  
Około 45 tys. zł. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Samo ogrodzenie i dwie bramy. 
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Piotr Szereda- radny RM 
Panie Prezydencie, kiedy będzie wykonana ul.Strażacka z ul.Stodoły? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
To jest projektowane i tam potrzeba będzie poszerzenia i wykupów gruntów                          
i dopiero wtedy. 
 
Piotr Szereda- radny RM 
Czy to pójdzie przez działki? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Część działek. 
 
Piotr Szereda- radny RM 
Czyli na razie jest to w fazie projektowania i nie wiadomo, którędy pójdzie droga? 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Śladem drogi, który jest. Natomiast jest konieczność naruszenia działek, żeby 
zgodnie z przepisami zrobić drogę i nie będzie tego dużo, bo chyba cztery działki 
zaraz przy drodze. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Mam pytanie odnośnie remontu filii przedszkola w Bziu, bo wiem, że w tej chwili 
zostały przyspieszone prace, bo miały być w wakacje. Wiem od rodziców, bo po 
zebraniu taka informacja trafiła, że będzie już remontowane ze względu stan 
obydwu pomieszczeń.    
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Została zamknięta jedna sala i jest konieczność przeniesienia dzieci na czas 
remontu do głównego przedszkola. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Czy prace związane są tylko z podłogą, czy część, a przynajmniej w większości 
tych zadań, o  których pan Hanzlik z MZN wspominał na zebraniu z rodzicami. 
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta  
Tam chyba jest więcej, ale dokładnie nie pamiętam tj. podłoga i coś jeszcze.    
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 

 Odpowiedź na pismo PKP Polskich Kolei Państwowych z Urzędu 
Marszałkowskiego dotyczące budowy połączenia kolejowego do 
Jastrzębia-Zdroju, 
 

 Odpowiedź na pismo Zastępcy Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój                
z Urzędu Marszałkowskiego dotyczące odtworzenia połączenia 
kolejowego Jastrzębia-Zdroju z Katowicami. 

Komisja zapoznała się z pismami i przyjęła do wiadomości. 
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Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
W dwóch pismach było pytanie, czy Miasto włączy się w finansowanie? Nie mam 
natomiast żadnej kserokopii pisma dotyczącego wyrażenia woli przez Miasto i stąd 
pozwoliłem sobie sformułować, że nie było tej odpowiedzi, a jeśli było inaczej, to 
bardzo proszę panie Prezydencie.  
 
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Miesiąc temu poszła odpowiedź do Marszałka dotycząca udziału Miasta w 
partycypacji w kosztach zrobienia studium wykonalności. Zgodnie z tym, co 
Marszałek i PKP PLK określało, że jest to 15 % zadeklarowaliśmy, że jesteśmy 
gotowi zabezpieczyć taką kwotę i jest to dokładnie 480 tys. zł, licząc od kwoty 
zaproponowanej 3.200.000,00 zł. Jesteśmy gotowi, tylko potrzebujemy dwie 
informacje, kiedy i czy zapisać to na 2019r., czy na 2020r., oraz sposób 
przekazania, czyli stworzenie porozumienia. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Najważniejsze jest wyrażenie woli, bo tego nie było i mam prośbę o kserokopię 
pisma dla wszystkich radnych, bo to jest przedmiotem wielkiej troski.   
  
Roman Foksowicz-Zastępca Prezydenta Miasta 
Oczywiście. Czekamy również na odpowiedź Marszałka dotyczącą tego, na który 
rok zapisać ten wydatek? Byliśmy przygotowani, że na sesję marcową wpiszemy 
ten wydatek do budżetu, tylko nie jesteśmy w stanie określić roku wydatkowania. 
Naszym zdaniem jest to rok 2020, bo płatności nastąpią w 2020r., ale musimy 
mieć precyzyjną odpowiedź od Marszałka i jesteśmy gotowi w każdej chwili                         
to zrobić. 
 
Ad.4. 
Strefa ekonomiczna. 
 
Komisja zapoznała się z informacją nt. działalności firmy, zajmującej się  
recyklingiem, oraz produkcją paliw alternatywnych, poszukującej lokalizacji na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój dla swojej działalności.  
 
W temacie Strefy Ekonomicznej gościem posiedzenia Komisji był przedstawiciel 
Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej Podstrefy Jastrzębsko-Żorskiej 
p.Ryszard Rakoczy, który omówił stan terenów inwestycyjnych włączonych do 
Podstrefy Jastrzębsko-Żorskiej, oraz  spostrzeżenia z tym związane. Wskazał na 
potrzebę uatrakcyjnienia terenów inwestycyjnych poprzez wybudowanie dróg, 
wykonanie oświetlenia, uporządkowanie działek. Przedstawił regulacje prawne  
dotyczące funkcjonowania stref ekonomicznych, oraz zasady i warunki 
prowadzenia na ich terenie działalności gospodarczej. Wspomniał o zachętach 
podatkowych dla inwestycji, oraz programie  wsparcia regionów górniczych. 
Przypomniał, że ok. 40% terenów pogórniczych należy do Jastrzębia-Zdroju i w 
związku z tym Miasto musi być przygotowane pod względem projektowym, 
prawnym, oraz budżetu, aby skorzystać z dofinansowania. Unia Europejska mówi 
o 85%, ale daje 5 % bonusu, czyli prawdopodobnie będzie to 90%, a 10 % wkładu 
własnego danej gminy, ale trzeba mieć pomysł na zagospodarowanie.   
 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Roman Foksowicz zwrócił uwagę na fakt, że takie 
państwa jak Grecja, Słowacja i Czechy opracowały własne programy wsparcia gmin 
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górniczych, a szczególnie tych, gdzie likwidowane są kopalnie i miasto Karwina 
otrzymało specjalne dofinansowanie z tych środków, natomiast u nas jest to 
dopiero na etapie dyskusji. 
 
W dalszej części posiedzenia członkowie Komisji dyskutowali nt.pilnej potrzeby 
budowy dróg dojazdowych do terenów inwestycyjnych, przeznaczeniu pieniędzy 
na przygotowanie terenów, a następnie przygotowanie tego, co Miasto powinno 
zrobić, aby pozyskać środki. 
 
Przewodniczący Komisji poprosił o ponowne przedstawienie informacji odnośne  
zakresu prac zaplanowanych i wykonanych na obszarze Moszczenicy. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Roman Foksowicz poinformował, że w ramach 
przeznaczonych środków na teren Moszczenicy planowane jest w tym roku 
wykonanie drogi od ronda w kierunku ul.Towarowej. Obecnie przygotowywana jest 
dokumentacja i przetarg odbędzie się w najbliższym czasie, natomiast będzie tam 
porządkowany grunt i za tym pójdzie realizacja drogi. 
 
Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Michał Urgoł-radny RM 
Chciałem nawiązać do tematu inwestora na ul.Rolniczej, ponieważ umówiłem 
telefonicznie spotkanie w Żorach z p.Ryszardem Rakoczym w dwa dni i inwestor 
został przekazany pod pełną opiekę. Rozmawiałem z inwestorem i również 
dziękował za inicjatywę i chciałem to przekazać w obecności radnych żeby 
potwierdzić, że rzeczywiście p.Ryszard jeździ z inwestorami po wszystkich 
terenach inwestycyjnych. Dziękuję panu za opiekę nad inwestorem.   
 
Komisja sformułowała następujące wnioski: 
 
1. „ Komisja Polityki Gospodarczej i Bezrobocia Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 

wnioskuje o przedłużenie okresu obowiązywania uchwały Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój w sprawie zwolnienia od podatku od gruntów i nieruchomości 
dla przedsiębiorców”. 

 
- Wniosek przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
2. „Komisja Polityki Gospodarczej i Bezrobocia Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 

wnioskuje o opracowanie koncepcji dotyczącej programu wsparcia Komisji 
Europejskiej w procesie transformacji regionów górniczych oraz 
wysokoemisyjnych”. 

 
- Wniosek przyjęto głosami: za – 5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z dnia 19 lutego 2019r. 
 
Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
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Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                   
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
 
Protokołowała 
 
Alicja Kogut                                                                

Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

 
 

TADEUSZ SŁAWIK 
 
 
 


